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1.  Opening 
De voorzit ter  opent  de raadscommiss ievergader ing en heet  de aanwezigen van harte  we lkom.  
De voorz i t ter  s te l t  voor ,  ge le t  op de aans lu i tende bes loten vergader ing,  een spreekt i jdrege-
l ing  in te  s te l len .  Per  f ract ie  wordt  v i j f t ien minuten spreekt i jd  voor de  tota le  agenda gehan-
teerd.  Het  col lege heef t  per  agendapunt  de he lf t  van de  spreekt i jd  van de  raad voor de be-
antwoord ing.   
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, v indt  de spreekt i jd  van v i j f t ien minuten op d i t  moment 
geen probleem,  maar  gaat  er  vanui t  dat  d i t  een exper iment  i s  dat  in  een ander  verband nog 
wordt  vastgeste ld .   
De voorzit ter  zegt  dat  het  t  pres id ium spreekt i jden voorste l t  he t  nu voor  met  oog op het  fe i t  
dat  er  nog een bes loten dee l  i s .  Dit  i s  eenmal ig  en er  wordt  gekeken hoe  het  u i tpakt .  
 
2 .  Medede l ingen 
Wethouder Pek,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  e r  vandaag  een persber icht  over  Hooive ld in 
Onnen de  deur  u i t  i s  gegaan.  Zoals  in  de  begrot ing s taat  wi l  het  co l lege  daar  inzet ten op jon-
geren,  s tar ters  en jonge gez innen en wordt  gedacht  aan een proef  met  co l lect ie f  par t icu l ier  
opdrachtgeverschap.  Alvorens  dat  te  oden wi l  het  co l lege  polsen hoeveel  mensen daadwerke-
l i jk  be langste l l ing hebben.  Daarom is  een oproep in “Onner  Ons” gedaan aan mensen om 
z ich aan te  melden en via  d i t  persber icht  wi l  het  co l lege  dat  ook doen.  Als  er  vo ldoende be-
langste l l ing  i s ,  dan is  het  co l lege  voornemens d i t  t ra jec t  in te  gaan,  i s  d ie  e r  n iet  dan wordt  
nagedacht  over  a l ternat ieven.  De raad ontvangt  het  persber icht  morgen.  
 
3 .  Vasts te l l ing  agenda 
Mevrouw Legemaa t ,  namens D66,  i s  gebleken dat  vr i jwe l  a l le  raadsfract ies  n ie t  ge lukkig  z i jn  
met  de not i t ie  “(Laten)  z ien zonder  weten” en z i j  weten niet  goed wat  z i j  e r  mee  aan moeten.  
Voor  kennisgeving aannemen ste l t  het  co l lege voor ,  maar  ook opmerkingen maken die  zu l len 
worden verwerkt  in  weer  een nieuwe not i t ie .  De not i t ie  i s ,  voor  wat  een groot  dee l  van de  
raad bet ref t ,  gebaseerd op een wensdroombi jeenkomst  met  de vor ige  raad en in  de u i tkomst  
herkent  lang niet  iedereen z ich,  zeker  de n ieuwe raads leden niet .  Verder  wordt  geconstateerd 
dat  de not i t ie  een pol i t iek  lad ing heeft ,  d ie  n iet  a l t i jd  op een meerderhe id in  de  huid ige  raad  
kan rekenen en n iet  in  overeenstemming i s  met  het  coal i t iemanifest .  Opmerkingen maken 
over  deze  not i t ie  za l  le iden tot  vee l  n ieuwe d iscuss ie  en dan bl i j f t  nog de  onduide l i jkhe id  
over  de  s tatus  van het  document .  D66 ste l t  de  raad voor de not i t ie  te  la ten voor wat  d ie  i s ,  
een weers lag  van een bi jeenkomst  in  2009,  en het  document n iet  te  betrekken in  het  t ra ject  
dat  met  de burgers  wordt  ingezet .  In  p laats  daarvan zou D66 graag bi j  agendapunt  5 wi l len 
praten over  een bi jkomende vergader ing ,  b i jvoorbee ld op d insdag 7 december  aanstaande.  
D66 ste l t  voor dan een werkvergader ing te  houden waar  de  raad thema’s  en d i lemma’s ,  waar-
mee e lke  raad in Haren wordt  geconfronteerd,  kan benoemen.  Gebunde ld in een n ieuwe not i -
t ie  kan dat  een mooi  s tar tpunt  z i jn voor het  t ra ject  dat  met  de burgers  wordt  ingezet .  De 
raad geeft  dan de  kaders  en d i lemma’s  aan,  waar  h i j  voor s taat .  Dat  zou bi j  voorkeur op een 
open manier  moeten gebeuren,  zonder  pol i t iek pos i t ie  in  te  nemen.  De wens i s  om de mening 
van de  burgers  te  vernemen.  Na dat  t ra ject  kan a l t i jd  nog een pol i t iek s tandpunt  worden in-
genomen.  Het  vooste l  i s  om het  agendapunt  af  te  voeren en ie t s  n ieuws te  organiseren .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, kan z ich v inden in het  voorste l .  Er z i jn  in  de afge lopen 
per iode zaken gewi jz igd .  Het  s tuk lezende gaat  Haren op naar  ‘de  vaar t  der  volkeren’ ,  dat  
past  n ie t  he lemaal  b i j  het  fe i t  dat  Haren een kr impuitker ing u i t  het  Gemeentefonds  ontv ing.   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  kan z ich daar  n iet  d i rect  in  v inden.  GroenLinks zou 
een aanta l  opmerkingen wi l len maken d ie  op de inhoud van de not i t ie  s laan en houdt  het  s tuk 
graag op de  agenda.  
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De heer  Valkema ,  namens het  CDA, mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  en de  
heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  s lu i ten z ich aan b i j  het  voorste l  van D66.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  heeft  de not i t ie  met  vee l  be langste l l ing ge lezen 
en v indt  daar  een aanta l  aanknopingspunten in .  Om het  a l leen te  beschouwen a ls  een vers lag  
doet  tekor t ,  ook aan het  proces  dat  h ieraan voorafg ing .  De not i t ie  mag besproken worden.  
 
De voorzit ter  concludeert  dat  een meerderhe id van de raadscommiss ie  voorstander  i s  om de 
besprek ing n ie t  vandaag te  doen.  Dat  zou betekenen dat  het  agendapunt  wordt  afgevoerd .  
De aanloop naar  het  v is iedocument  is  ge legen in het  bestuurskrachtonderzoek,  waarbi j  vanui t  
twee fract ies ,  de  PvdA en het  CDA, i s  aangedrongen op een v i s ied iscuss ie .  Het  CDA wi lde  
daarbi j  voora l  ook naar  de  organisat ie  k i jken en de PvdA wat  meer  naar  de inhoud.  Het  col -
lege  i s  daarmee aan de s lag  gegaan.  Het  i s  een lang t ra ject  geworden.  Er  heeft  interne ver-
kenning p laatsgevonden,  het  co l lege  en de raad  hebben er  naar  gekeken en dat  vond z i jn  
weers lag  in  d i t  document  dat  de raads leden ontv ingen b i j  hun ins ta l la t ie  in  maart  2010.  Van-
wege  andere pr ior i te i ten is  het  s tuk enige t i jd  b l i jven l iggen.  Het  co l lege heeft  geprobeerd  
dat  weer  in gang te  kr i jgen met  a l s  u i tgangspunt  n iet  d i t  document  in  bespreking te  brengen,  
maar  om de creat iv i te i t  d ie  in  de  samenleving  z i t ,  los  te  weken.  B i j  de  bespreking van de  no-
t i t ie  Burgerpar t ic ipat ie ,  Vis ie  en ombuig ingen heeft  de  raad om bespreking verzocht .  Dat  i s  
gefac i l i teerd .  De vrees  bestaat  dat  op het  moment dat  een s tuk openbaar  wordt  gemaakt ,  de 
besprek ing daarover  gaat .  Dat  bl i jkt  ook we l ,  in  de  pers  i s  het  op d ie  manier  opgepikt  en 
kreeg het  een s tatus  a ls  processtap d ie  het  nog niet  heeft .  De gedachte  vanuit  het  col lege  was  
om met  de d i lemma’s  d ie  er  in  s taan de gesprekken aan te  gaan.  Dat  z i jn  in  de be leving van 
het  co l lege  de  d i lemma’s  d ie  wezenl i jk  z i jn en goed aangevuld kunnen worden vanuit  de  d is -
cuss ie  in  de  raad of  in  de gesprekken d ie  gevoerd gaan worden.  De d i lemma’s  kunnen worden 
aangevuld met  thema’s .  Als  voorbee ld sport  en beweging,  we lz i jn  en gezondhe id .  Een inte -
ressant  thema,  zeker  a ls  in  deze  gemeente wordt  gekeken met  een perspect ief  van v i j f t ien jaar .  
Dat  ontbreekt  in  de  not i t ie .  Het  h ier  te  bespreken wekt  de  suggest ie  dat  er  a l  een kant-en-
klaar  document l ig t .  De bespreking in  raad en commiss ie  was we l  goed in  de  z in van dat  de 
raad pol i t iek aan zet  wi l  z i jn ,  zonder  het  misschien te  pol i t iek te  maken.  Wel l icht  zou in de-
cember  een werkvergader ing kunnen worden belegd,  waarbi j  de not i t ie  n iet  per  pag ina  te  
becommentar iëren,  maar  goed te  k i jken of  de d i lemma’s  en thema’s  aans lu i ten bi j  de  gedach-
tewere ld .  Een gezamenl i jk  oordee l  daarover  zou de bas is  kunnen z i jn  voor de  besprek ingen 
in  januar i  en verder .  Een datum voor het  Kers treces  zou u i tgangspunt  kunnen z i jn .  De voor-
z i t ter  s te l t  voor  de mogel i jkhe id om de avond op korte  termi jn  te  organiseren nader  te  be-
spreken met  gr i f f ier  en betrokken ambtenaar .   
 
De heer  Niezen  v indt  het  merkwaardig  dat  de  not i t ie  zo gemakke l i jk  van de agenda wordt  
gehaa ld ,  waarom is  de not i t ie  er  dan opgezet?  Verder  merkt  de heer  Niezen op dat  er  vee l  
mater iaa l  l ig t .  Er  i s  a l  vee l  ambte l i jk  werk gedaan.  Waarom,  met  a l  d ie  t i jd  d ie  nu vers t reken 
is ,  i s  e r  n iet  een goede  analyse  gemaakt  en gewoon een verhaa l  geschreven met  kop en staart ,  
waar  de raad wat  mee kan.  Dat  ontbreekt ,  er  l ig t  vee l  ruw mater iaa l ,  een grote  vergaarbak.  
Om daar  over  een maand over  te  praten schiet  n iet  vee l  op.  Laat  iemand eerst  wat  met  dat  
mater iaa l  gaan doen.  Nu wordt  weer  haast  gemaakt ,  terwi j l  zo ju is t  i s  gezegd dat  het  een ha l f  
j aar  is  b l i jven l iggen.  Graag eers t  wat  met  dat  mater iaa l  doen,  dat  het  wat  handvat ten b iedt  
waar  de raad over  kan spreken en daarna  met  e lkaar  pra ten.  
 
De heer  Berends  kan z ich v inden in de  opmerking over  het  ruwe mater iaa l ,  maar  denkt  dat  
het  de  bedoe l ing i s  om nog meer  ruw mater iaa l  te  verzamelen.  Het  gaat  er  om of  de  raad een 
moment wenst  om d it  ruwe mater iaa l  terz i jde  te  schuiven en nieuw ruw mater iaa l  te  verzame-
len om een grote  ruwe berg te  maken en dan verder  te  spreken.  Of wordt  een tussenstap ge-
maakt .  Daar  gaf  de voorz i t te r  een voorzet  voor :  benoem nu de d i lemma’s  en thema’s .  Niet  
met  een voor ingenomenhe id en standpuntbepa l ing ,  maar  naar  wat  je  er  van v indt  en weeg dat  
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gewoon mee.  Het  moment i s  van ondergeschikt  be lang.  Mevrouw Legemaat  zegt  dat  de  heer  
Berends prec ies  schetst  wat  de bedoe l ing is .   
 
Mevrouw Sloot  kan z ich v inden in  het  voorste l  van de  voorz i t ter .  Met  name op het  punt  
waar  de voorz i t ter  de  raad  vraagt  ter  voorbere id ing na  te  denken over  de d i lemma’s .  Al leen 
op d ie  manier  kan de raad  input  b ieden,  daarb i j  in  achtnemend dat  het  geen pol i t iek  s tuk 
wordt .   
 
De heer  Sprenger  zegt  dat  het  bestuurskrachtonderzoek een vert rekpunt  kan z i jn ,  er  z i jn 
meerdere vert rekpunten.  De geschetste  volgorde,  door over  de d i lemma’s  te  gaan praten en 
dan te  k i jken wat  voor  de toekomstv is ie  wordt  gedaan,  een ontwikke l ingsperspect ief  en een 
s t ructuurv is ie  maken,  l i jk t  de  PvdA uits tekend.   
 
De voorzit ter  concludeert  dat  een meerderhe id  voor deze werkwi jze  i s .  Ter  gerusts te l l ing  
aan de  heer  Niezen:  het  mater iaa l  wordt  nie t  weggegooid .  De haast  z i t  e r  en igsz ins  in omdat  
een koppe l ing met  de  d iscuss ie  over  de  ombuig ingen is  gemaakt .  Door ná  de Kerst  pas  h ier -
over  te  praten gaat  a l les  schuiven.  De inbreng van de raad  vormt de input  voor de  gesprek-
ken d ie  daarna worden gevoerd.  Dat  lukt  n iet  in  een paar  dagen.  B i j  voorkeur  zou nog voor 
het  Kerst reces  een moment moeten worden gekozen,  waarbi j  in  ieder  geva l  een aanz ienl i jk  
dee l  van de raad aanwezig  i s .  De agenda wordt  gewi jz igd  vastgeste ld .  
 
4 .  Notulen raadscommiss ievergader ingen van 5 en 18 oktober  2010  
Notu len raadscommiss ievergader ing 5  oktober  2010 
De notulen worden vastgeste ld .   
Naar  aanle id ing van:  
Wethouder Pek ,  zegt  dat  het  aanta l  appar tementen op pag ina  18,  43 en 22 moet  z i jn .   
 
Notulen raadscommiss ievergader ing 18 oktober  2010 
De notulen worden vastgeste ld.  
 
5 .  Vis ie :  not i t ie  (Laten)  z ien zonder  weten 
Agendapunt  5  i s  afgevoerd  van de agenda.  
 
6 .  Vei l ig  oversteken in Haren 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  of  de gekleurde paa l t jes  op pag ina  6 ,  d ie  in  meer-
dere  gemeenten s taan,  een wette l i jke  s ta tus  hebben? Shared Space wordt  toegepast  in de  
dorpskom, maar  n iet  op stroomwegen,  i s  de zebra  daar  van toepass ing?  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  of  deze not i t ie  voora l  bedoe ld i s  a l s  een soort  
ontmoedig ingsbele id  en aanzien van de aanleg van zebra ’ s?  De zebra ’s  d ie  nu in  het  centrum 
l iggen,  in het  Shared Space gebied ,  z i jn  erg  popula i r ,  moeten deze verdwi jnen of  b l i jven?  In 
het  Shared Space gebied in  Onnen is  de  auto erg  dominant ,  i s  dat  een p lek waar  mogel i jk  een 
zebra  zou kunnen komen? De Mel lensteeg i s  geen ‘groen streepje  op de kaart ’ ,  moet  de zebra  
b i j  de  school  daar  verdwi jnen? Ind iceer t  het  p laat je  op pagina 6  dat  het  col lege  schoolomge-
v ingen met  dat  soort  paa l t jes  wenst  in  te  r ichten,  of  was de i l lus tra t ie  anders  bedoe ld?  Ten 
aanzien van het  moment  van deze  not i t ie .  Het  col lege kondigde aan een nieuw GVVP te  gaan 
maken en nieuw parkeerbe le id te  wi l len ontwikke len,  had d i t  daar  n ie t  in mee gemoeten?  Of 
gaat  het  er  a lsnog in mee?   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, mist  de  raadpleg ing van part i jen d ie  ermee te  maken hebben,  
zoa ls  ouderenbonden,  Wmo-raad.  Is  dat  nie t  aan de orde ,  komt dat  nog,  of  i s  het  n ie t  nodig  
om hun v is ie  h ierover  te  vernemen? Het  i s  bekend dat  er  met  name vanui t  d ie  hoek vee l  be-
hoefte  i s  om iets  aan beve i l igde oversteekplaatsen te  doen.  Vandaar  dat  h ier  en daar  een ze-
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bra i s  verschenen.  Als  deze be le idsnota  wordt  vastgeste ld ,  z i jn  daarbi j  de  kaders  geste ld .  De 
vraag i s  dan hoe  in  het  vervolg wordt  omgegaan met  een vraag  die  vanui t  de burgers  komt? 
Houden we s traks  vast  aan het  vas tgeste lde be le id ,  waar  b l i j f t  de  coulance en waar  zou dat  
ge ïmplementeerd  kunnen worden? 
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  merkt  op dat  er  lande l i jke  percentages  ongeval -
len worden genoemd.  Wat  i s  er  in  Haren bekend over  ongeval len?  De heer  Berends vraagt  
aandacht  voor Onnen,  waar  het  co l lege  onlangs een bezoek af legde,  met  name de overs teek 
naar  de  school .  Al  vaker  i s  gevraagd om weg duidt  moge l i jkheden.  Wordt  daar  ook aan ge-
dacht?  
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  s te l t  vast  dat  d i t  een soort  beschr i jvende not i t ie  i s ,  waar in  
u i tge legd wordt  wanneer  je  wat  zou moeten doen en u i tgaande van de wegen categor iser ing  
vanui t  duurzaam ve i l ig .  Hoe s lu i t  het  Shared  Space pr inc ipe h ierop aan? Ste l  dat  deze not i t ie  
wordt  vastgeste ld ,  geeft  dat  voldoende handvatten om react ies  en vragen van burgers  te  be-
antwoorden? Wat  moet  er  gebeuren om toch af  te  wi jken van deze not i t ie?  Moet  dat  een on-
ge luk z i jn ,  of  honderd  handtekeningen?  Wat  i s  het  cr i ter ium? De heer  Terpstra  vraagt  of  
D66 er  vanui t  gaat  dat  Shared Space  wordt  toegepast  zonder  zebra ’ s?  Mevrouw Bachman  
antwoordt  dat  dat  de  f i losof ie  van Shared Space  i s .  
 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA,  noemt de nota  een goede aanzet  tot  ve i l ig  oversteken,  
maar  z ie t  nog n ie t  zo duide l i jk  de  ver ta l ing  naar  de Harense s i tuat ie .  Zi jn  wegversmal l ingen 
en 30-km zones  voldoende? Of geven d ie  nu ju is t  een schi jnve i l ighe id?  De PvdA wi js t  het  
co l lege graag op provinc iaa l  ge ld  voor onderzoek naar  subject ieve ve i l ighe id .  Verder  mist  
ook de PvdA het  over leg  met  andere part i jen ,  moge l i jke  doelgroepen.  Kan het  col lege  ook de  
percentages  ongeva l len  in  Haren noemen en worden d ie  meegenomen in de voorgenomen 
maatrege len?  Hoe worden de 30-km zones gehandhaafd b i j  de oversteekplaatsen? Kr i jgen a l le  
scholen herkenbare  paa l t jes?  Is  daarmee de verkeersve i l ighe id gehandhaafd? Wat z i jn bepa-
lende factoren voor rust ig  oversteken? Hoe z it  het  met  de erf  toegangswegen B? Hoe kan het  
dat  h ier  geen voorz ien ingen voor s taan (pag ina 6) ,  terwi j l  het  we l  een schoolroute of  routes  
voor  ouderen z i jn?  Wat i s  doors laggevend,  de maatrege l  tot  ve i l ig  overs teken of  de  dorpse  
u i t s t ra l ing ,  passend b i j  Haren?   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  de not i t ie  bedoe ld  is  a ; saanzet  en het  past  
derha lve b innen de gewenste  herz iening van het  GVVP om a l le  verkeersmaatrege len beter  in  
een kader  te  p laatsen en beter  te  k i jken naar  het  Shared Space pr inc ipe .  Een eva luat ie  van het  
Shared Space pr inc ipe kan hier in  mee worden genomen.  De behoefte  was  om nadrukkel i jk  te  
k i jken wanneer  zebra ’ s  we l  of  n iet  gewenst  z i jn .  Tot  nu toe was sprake van ad hoc bele id ,  dat  
i s  nooit  goed.  Dat  betekent  n ie t  dat  je  n ie t  coulant  kan z i jn en dat  je  waar  het  scholen betref t ,  
of  waar  vee l  ouderen overs teken zorgvuld ig  d ient  te  k i jken of  het  wense l i jk  i s  om daar  een 
u i tzonder ing te  maken.  Het  i s  voora l  be langr i jk  om te  rea l i seren over  we lke wegen het  gaat  
en wat  de maatrege len kosten en of  er  dan nog vanuit  het  Shared Space pr inc ipe  vanui t  kan 
worden gegaan dat  d ie  zebra ’s  n iet  nodig z i jn .  De gekleurde paa l t jes  z i jn  bedoe ld om nadruk-
ke l i jk  onder  de aandacht  te  brengen dat  h ier  een school  i s  gevest igd,  zonder  een zebra aan te  
leggen.  Het  i s  een goede en vee l  goedkopere maatrege l  om iets  af  te  bakenen.  Het  gebeurt  a l  
op een aanta l  p lekken.  De wens  is ,  zoa ls  de raad op 4 november jongst leden ze l f  a l  benoemde 
met  het  amendement  verkeersve i l ighe id  rond scholen,  daar  nadrukkel i jk  naar  te  k i jken.  Dat  
gaat  het  co l lege  doen.  Het  i s  daarb i j  de wens  geen ad  hoc  be le id ,  maar  voor a l le  scholen de-
ze l fde  maatrege l  toe te  passen.  Dus bi j  a l le  scholen met  gekleurde paa l t jes  te  gaan werken om 
aan te  geven dat  daar  ie ts  b i jzonders  gebeurt .  Scholen verd ienen d ie  aandacht .  Bi j  de  school  
in  Onnen i s  sprake van een onge lukkige  s i tuat ie ,  zo heeft  het  co l lege  onlangs  geconstateerd.  
Het  he le  Shared Space  pr inc ipe  op een doorst romende weg d ient  nader  onder  de loep te  wor-
den genomen.  Wel l icht  zouden andersoort ige ,  be lemmerende ,  maatrege len toegepast  moeten 
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worden.  Dit  s tuk past  a ls  soort  onder legger  in wat  toepassen van maatrege len betekenen in  
de he le  v is ie  van samen de weg gebru iken en is  in  eerste  instant ie  een l i teratuuronderzoek.  
Het  i s  de nadrukke l i jke  wens om de bas isschool leer l ingen,  de ouders  en ouderen in het  ver -
volgtra jec t ,  met  herz iene GVVP,  te  bevragen en de ervar ingen mee te  nemen.   
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  de gekleurde paa l t jes  ie t s  aangeven,  de  vraag  i s  
wat  p laats ing  oplost?  Is  het  n ie t  beter  om bi j  de scholen een hee l  s t r ingent  be le id te  hanteren 
van n iet  parkeren,  weg met  de auto,  ru imte  voor de  f ie t s  en voetganger .  De gekleurde paa l -
t jes  hebben geen enke le  wet te l i jke  betekenis .   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  s te lde een aanta l  concrete  vragen en i s  te leurgeste ld  
over  de  we in ig  concrete  antwoorden van de wethouder .  De wethouder  kondigt  aan ie ts  b i j  
scholen te  wi l len gaan doen.  GroenLinks  vraagt  het  co l lege  daar  r icht ing  raad hee l  duide l i jk  
over  te  communiceren of  met  een voorste l  te  komen,  zodat  de raad  kan z ien wat  dat  i s .  Als  
het  a l leen plaatsen van paa l t jes  betref t ,  dan heeft  GroenLinks daar  twi j fe ls  b i j ,  he t  gaat  om 
de ve i l ighe id rond de  scholen.  GroenLinks begr i jpt  dat  het  co l lege daar  wat  aan wi l  doen.  
Wethouder Groot  antwoordt  dat  z i j  z ich daar  op 4 november  jongst leden mede achter  heeft  
geschaard.  Op de vraag van de heer  Niezen of  de raad  daar  een voorste l  voor kan verwachten 
antwoordt  de wethouder  bevest igend.  De heer  Niezen  vraagt  of  d i t  s tuk a l s  ontmoedig ings-
be le id  moet  worden gez ien.  Verder  l iggen er  zebra ’ s  in  het  centrum in het  Shared  Space ge-
b ied ,  maar  deze z i jn zeer  popula ir ,  gaan ze  verdwi jnen? Mag er  conform deze not i t ie  een ze-
bra  komen in  Onnen en tot  s lot  verdwi jnt  de zebra in  de Mel lensteeg?   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, hoorde de wethouder  zeggen dat  er  wel  dege l i jk  coulance 
mogel i jk  is  ten aanz ien van de  be langen van jongeren en ouderen a l s  het  gaat  om beve i l igde  
overs teekplaa tsen.  Maar  de wethouder  heeft  de  vraag ten aanzien van raadplegen van ouderen 
en de  Wmo-raad n iet  beantwoord.  
 
De heer  Berends ,  namens de  Chr is tenUnie ,  herhaa l t  z i jn vraag of  er  ie ts  bekend is  over  de 
ongeva l len  met  overstekende voetgangers  in Haren.   
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  herhaa l t  haar  vraag  of  deze not i t ie  genoeg handvatten 
geeft  om u itspraken te  doen op verzoeken.  
 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA, herhaa l t  de vraag  hoe het  z i t  met  er f  toegangswegen B,  
waar  in het  s tuk geen voorz ien ingen voor  s taan,  terwi j l  het  we l  een overgangsroute  voor 
schoolk inderen en ouderen is .  Dat  l i jk t  de  PvdA niet  gewenst .  Graag een t i jds ind icat ie  wan-
neer  de u i twerk ing van het  amendement tegemoet  gez ien kan worden.   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  de verschi l lende betrokken par t i jen worden 
geraadpleegd.  Het  i s  de  bedoel ing  om d i t  s tuk in  de herz iening van het  GVVP a ls  onder legger  
in  mee te  nemen.  Er  is  naar  twee doelgroepen,  jongeren en ouderen gekeken en daaru i t  b l i jkt  
dat  subjec t ieve ve i l ighe idsbe lev ing b i j  de  aanwezighe id van een zebra groot  i s .  Dat  i s  onte-
recht ,  zebra ’s  z i jn re la t ie f  vaak onderdee l  van een ongeva l ,  dat  b l i jkt  u i t  een l i tera tuurstudie  
in  het  a lgemeen.  De wethouder  zegt  verder  dat  deze not i t ie  n ie t  a ls  ontmoet ingsbe le id ,  maar  
a l s  een soort  bewustword ing bedoe ld i s .  Door te  k i jken hoe met  het  Shared  Space  pr inc ipe  
wordt  omgegaan en of  dat  geëvalueerd moet  worden.  En horen daar  we l  of  geen zebra ’ s  b i j .  
Voor  wat  betref t  het  co l lege  b l i jven de aange legde zebra ’s  bestaan.  Voor Onnen kan worden 
afgevraagd of  een zebra  wense l i jk  i s  omdat  het  een doorst room weg i s .  Soms moeten ui tzon-
der ingen op een rege l  gemaakt  worden.   
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De voorzit ter  concludeert  dat  de  be le idsnota  “Vei l ig  overs teken in  Haren” a ls  bespreekstuk 
op de agenda van raadsvergader ing wordt  geplaa ts t .   
 
7 .  Wijz ig ing Bouwverordening  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  merkt  op dat  de voorgeste lde bes l i ss ing  voorste l t  de  
Bouwverordening 2010 van de gemeente  Haren vast  te  s te l len .  Als  apart  bes l i spunt  d ient  
voorgeste ld  te  worden de Bouwverordening 2004 in  te  t rekken.  Dat  ge ld t  ook voor het  in-
trekken van een Brandbeve i l ig ingsverordening en dat  in  de adminis trat ieve las tenver l icht ing 
een aanta l  wi jz ig ingen worden aangebracht .  Dat  z i jn  voorgeste lde  bes l i ss ingen waar  de PvdA 
graag over  wi l  bes lu i ten.   
De VNG heeft  op 22 apr i l  2010 een ser ie  wi jz ig ingen doorgevoerd ,  het  i s  nu november  2010.  
Het  i s  vr i j  laa t  om d it  voors te l  te  ontvangen,  te  meer  daar  het  een modelverordening bet ref t .  
Een aanta l  punten i r r i teren.  B i jvoorbee ld op pag ina 2 ,  tweede a l inea :  “ove r  d e  aanpass ing  van de  
Bouwve ro rd en ing  deden  w i j  u  e e rde r  e en  voo r s t e l  op  13 ju l i  2010”.  De ste l ler  van het  s tuk bedoe lt  
h iermee waarschi jn l i jk  het  col lege en n iet  de  raad.  Al ler le i  wi jz ig ingen hebben schi jnbaar  in  
het  ver leden nooi t  tot  het  gevolg  gehad dat  de Verordening is  aangepast .  In  het  a lgemeen 
d ient  het  zo z i jn dat  een verordening up to date  d ient  te  worden gemaakt .  Nu ontstaat  een 
wirwar  van zaken.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  merkt  op dat  pag ina 3 wordt  geschreven:  “De in  d i t  hoo f d -
s tuk v e e l  v oo rkomende  moge l i jkhe id  van he t  v e r l en en van  onthe f f i n g  enzv .” .  Bedoel t  het  col lege  daar  
de  postzege lbestemming,  in p laats  van ar t ike l  19 procedure  mee?  Op pag ina  4  van de Bouw-
verordening,  ar t ike l  2 .5 .3 .  l id  5  wordt  geschreven:  “Bi j  a fwez i ghe id  van e en  t o e r e ikende  openbare  
b lu swa t e r voo rz i en ing  moe t  word en  zo r g  g ed rag en voo r  e en  do e l t r e f f end e ,  n i e t  openbar e  b lu swa t e r voo rz i e -
n ing”.  Op kosten van wie ,  moet  degene d ie  het  bouwwerk plaa tst  daarvoor  zorgen of  de ge-
meente?   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  een vraag over  het  kaart je  “bebouwde 
komgrenzen” dat  he lemaa l  achter  in de Bouwverordening is  opgenomen.  Mag mevrouw Van 
Duinen hieru i t  conc luderen dat  de  Bouwverordening s lechts  bedoeld is  voor  de  bebouwde 
kom en wat  betekent  dat  voor de  huizen d ie  n iet  in  de bebouwde kom l iggen?  
 
De heer  Prenger ,  namens de VVD, merkt  op dat  in het  voors te l  s taa t  dat  teruggekomen is  op 
vragen d ie  in  de raadscommiss ie  op 14 september  jongst leden geste ld z i jn .  De VVD ste lde 
dest i jds  enke le  vragen over  loka le  u i tzonder ingen.  In het  s tuk staat  we l  dat  er  loka le  be le ids-
vr i jhe id  i s ,  maar  n iet  de concrete  punten d ie  toen genoemd z i jn .  Deze Bouwverordening was 
e igenl i jk  bedoe ld om Wabo proef  te  worden gemaakt .  Hoe gaat  de Omgevingsvergunning om 
met  de  loka le  Harense  u i tzonder ingen op het  gebied van de kap –  en inr i tvergunning? Als  je  
v ia  de  lande l i jke  omgevingsvergunning s i te  wordt  doorgele id ,  i s  er  dan ge legenhe id om de 
loka le  zaken d ig i taa l  aan de  orde te  s te l len?  Bi j  ar t ike l  7 .3 .2 .  (pagina 24)  ontbreekt  de h inder  
d ie  mogel i jk  door kunst l icht  kan worden veroorzaakt .  De VVD is  van mening dat  hinder  van 
kunst l icht  a ls  een loka le  aanpass ing  onderdee l  van deze Bouwverordening zou moeten z i jn .  
De VVD hoort  graag van de wethouder  of  het  moge l i jk  i s  om dat  aan te  passen en wat  de 
andere  f ract ies  hiervan vinden.  
 
Wethouder  Pek ,  namens het  co l lege ,  merkt  op dat  een aanta l  vragen te  technisch is  om te  
beantwoorden.  De betref fende ambtenaar  kon he laas  vanavond niet  aanwezig z i jn .  De wet-
houder  s te l t  voor deze vragen zo spoedig  moge l i jk  zorgvuld ig  te  beantwoorden.  Het  co l lege 
wi l  graag de landel i jke  rege l ing volgen om niet  cont inue aanpass ingen door  te  hoeven voeren.   
De heer  Sprenger  vraagt  de  wethouder  in de beantwoord ing ook hoe  de Bouwverordening 
s trookt  met  de Brandbeve i l ig ingsverordening (pagina 3)  mee te  nemen.   
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De voorzit ter  concludeert  dat  de Bouwverordening a ls  bespreekstuk op de agenda van raads-
vergader ing wordt  geplaats t  en de vragen voor  het  weekend worden beantwoord.  
 
8 .  Jaarrekening 2009 St icht ing openbaar  onderwi js  Baas is  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, informeert  naar  de  doels te l l ing achter  het  hoge bedrag 
van de Algemene Reserve .  van € 3 .435 .576,00.  Graag  een toe l icht ing  op deze  “bu f f e r  t e r  waar -
bo r g ing  van  h e t  b e voe gd  g ezag”(pag ina 4) .  Onder het  kopje  ‘over ige  las ten ’  (pagina 18)  va l t  te  
lezen dat  in  de  loop van 2009 door de  s t icht ing voor  een bedrag van b i jna  €  64 .000,00 aan 
representat iekosten z i jn opgevoerd.  Waar  z i jn d ie  aan besteed en i s  het  voor zo’n  s t icht ing 
nodig op een derge l i jke  schaa l  te  representeren?   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  v indt  het  een he lder  overz icht .  De raad  was b i j  
het  vastste l len van de  begrot ing  van St icht ing  Baas is  behoor l i jk  kr i t i sch.  De extra  inkomsten 
worden gehaa ld  u i t  een ext ra  Ri jksbi jdrage en detacher ing  van personee l  (pag ina  16) .  Daarte -
genover  s taat  dat  er  extra  las ten z i jn voor personee l  en onderhoud gebouwen.  Zi jn  d ie  extra  
inkomsten s t ructuree l  of  inc identee l?  En z i jn d ie  las ten ook s tructuree l?  Op pagina 12 wordt  
gesproken over  €  78.235 inkomsten u i t  de ID-banen van Haren,  bes taan d ie  nog?  Wat  denkt  
Haren daar  we l  of  n iet  mee  te  doen?  GroenLinks  consta teert ,  zoals  de  accountant  ook zegt ,   
dat  de  BAPO verpl icht ing zwaar  op de  ba lans  drukt .  Een kwest ie  van goed in gaten houden.  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, za l  de jaarrekening 2009 goedkeuren.  Ten aanzien van 
de ontwikkel ingen van de leer l ingenaanta l len merkt  de  heer  Va lkema op dat  in  2008 688 en in 
2009 628 leer l ingen werden gete ld ,  een teruggang van 60.  Wat  i s  het  toekomst ige  bee ld?  
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, had de representat iekosten graag  gespec if iceerd gez ien .  GVH 
is  erg  benieuwd waar  zovee l  ge ld  naar  toe moet .  
 
De heer  Fennema ,  namens D66,  heef t  a l s  be langr i jkste  opmerking dat  het  een he lder  s tuk is .  
 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA, noemt het  opva l lend dat  er  60 leer l ingen minder  z i jn ,  
a l s  dat  zo doorzet  i s  het  we l  hee l  vee l .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  col lege  op afs tand s taat .  Het  i s  een ze l f -
s tand ige s t icht ing .  Dat  betekent  dat  er  kr i t i sche vragen geste ld  worden,  maar  het  col lege  n iet  
op de s toel  van het  bestuur  gaat  z i t ten.  De hoogte  van de a lgemene reserve i s  een r icht l i jn  
d ie  wordt  gehanteerd .  Dat  i s  om tegenva l lers  in  de toekomst  op te  vangen en dan gaat  het  
voora l  om Ri jksmaatregelen.  De heer  Prenger  conc ludeert  dat  de s t icht ing z ich indekt  tegen 
bezuin ig ingen van de  Ri jksoverhe id en dat  kan s tructuree l  nooi t  goed gaan.  Als  er  echt  be-
zuin igd wordt  dan heeft  dat  een s t ructuree l  karakter  en is  d i t  n iet  voldoende.  De st icht ing 
pot  nu ge ld op.  Wethouder  Pek  bevest igt  dat  er  een re la t ief  forse  buffer  i s ,  maar  a ls  er  we i-
n ig  reserve was had het  co l lege de  vraag  ges te ld of  z i j  we l  om konden gaan met  tegenva l lers  
in  de toekomst .  Een onder  – of  bovengrens i s  n iet  te  geven.  De heer  Terpstra  wi js t  op de  
re la t ie  tussen een buffer  d ie  aangehouden wordt  en het  ge ld dat  aan de onderwi jsprakt i jk  
wordt  u i tgegeven.  De pr imaire  taak is  het  geven van onderwi js  op een ju is te  manier .  De l i jn  
van het  co l lege  r icht ing  s t icht ing  zou kunnen z i jn :  het  i s  goed dat  u  een buffer  aanhoudt ,  
maar  n iet  meer  dan nodig .  Daar  waar  u het  aan het  pr imaire  proces  kunt  u i tgeven,  moet  u  dat  
doen.  De heer  Prenger  vu l t  aan dat  er  be le id  geformuleerd dient  te  worden ten aanzien van 
de buffer .  De heer  Roossien  van RMZ legt  u i t  dat  de  solvabi l i te i t spercentages  op 47 ,5% 
gerea l i seerd z i jn .  In de  bedr i j f seconomische  kengeta l len l ig t  de norm voor een f inanc iee l  
gezonde organisat ie  minimaa l  tussen de  25 en 50%. De s t icht ing z i t  hee l  goed b innen d ie  
norm.  Die  reserve  is  absoluut  noodzake l i jk .  Het  i s  inc identee l  ge ld .  Op het  moment  dat  de  
Ri jks inkomsten teruggaan heef t  de s t icht ing een buffer  nodig voor de  overgangss i tuat ie  om 
haar  e igen be le id  zodanig  in te  kunnen r ichten.  Dat  vergt  een aanta l  ja ren en daar  kan d ie  
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buffer  voor gebruikt  worden.  Wethouder Pek  in  antwoord op de  vraag over  de  ID-banen 
zegt  dat  is  gekozen voor een sterfhuisconstruct ie .  Het  ene  mi l joen wi l  zeggen dat  er  enerz i jds  
inc identee l  meer  inkomsten en inc identee l  meer  u i tgaven z i jn .  Het  i s  n iet  zo dat  dat  s t ructu-
ree l  in de begrot ing  wordt  opgenomen.  Mevrouw Van Duinen  conc ludeer t  dat  de begrot ing  
daarom niet  he lemaal  s lu i tend was .  Wethouder Pek  in  antwoord op de teruggang van 60 
leer l ingen.  Een aanta l  scholen in Haren is  e rg popula i r ,  de  St .  Nicolaasschool  i s  daar  een 
voorbee ld van.  Het  aanta l  leer l ingen op openbare scholen nam af .  Er zouden ze lfs  twee k las -
sen overs tappen naar  de  St .  Nicolaasschool .  In  de bee ldvorming was d ie  school  beter .  De St .  
Nicolaasschool  heeft  er  ze l f  voor gekozen dat  n iet  te  doen.  Het  co l lege i s  daar  b l i j  mee,  an-
ders  had het  p laat je  er  nog extremer u i tgezien.  Het  col lege wi l  voora l  voor  goede hu isvest ing  
zorgen.  Met  name bi j  De Wisse l  i s  dat  een groot  probleem. Als  de hu isves t ing weer  op pe i l  i s  
verwacht  het  co l lege  dat  het  aanta l  leer l ingen daar  weer  toeneemt.  Anderz i jds  i s  de  St .  Nico-
laasschool  net  zo s lecht  gehuisvest ,  maar  neemt het  aanta l  leer l ingen toch toe .  De voorspe l -
l ing voor  de lange termi jn  is  las t ig .  Het  col lege  wi l  wel  proberen wat  meer  jonge  mensen 
r icht ing Haren te  kr i jgen.  Een van de redenen dat  wordt  ingezet  op woningen voor jongeren 
in  Onnen i s  om niet  door  de ondergrens  te  zakken.   
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Prenger ,  namens  de VVD, kr i jgt  nog graag een antwoord op de vraag over  de repre-
sentat iekosten.  De verschi l len in  de be legde  reserves  tussen Tynaar lo  en Haren z i jn erg  groot ,  
waar  komt dat  door?  Waarom is  de  be legde reserve van Haren in  2009 geha lveerd en in   
Tynaar lo n iet?  (pagina 12) .  
 
De voorzit ter  concludeert  dat  de  Jaarrekening 2009 St icht ing Baas is  a ls  bespreekstuk op de 
agenda van raadsvergader ing wordt  geplaa ts t  en de vraag  over  de u i t spl i ts ing  van de repre-
sentat iekosten en waar  het  verschi l  vandaan komt,  schr i f te l i jk  beantwoord wordt .   
 
9 .  Verordeningen Wwb, WI,  IOAW en IOAZ 
De heer  Fennema ,  namens D66,  vraagt  z ich ten aanzien van de Re- integrat ieverordening 
2010 af  waar  ar t ike l  10 gebleven i s?  Graag hoort  D66 wat  de  achter l iggende gedachte  i s  b i j  
het  versch i jnse l  premie?  Volgens de  Verordening kunnen de mensen die  u i t s t romen naar  werk 
een premie  kr i jgen.  Is  dat  n iet  een vreemd s ignaa l  naar  henze lf  en naar  de maatschappi j ?  Er  
kan een bee ld onts taan dat  het  kr i jgen van een u i tker ing  de norm is  en het  hebben van werk 
de u i tzonder ing .  Het  zou toch andersom moeten z i jn .  Als  er  dan toch ge ld beschikbaar  i s ,  
zou dat  dan n iet  beter  besteed kunnen worden aan nazorg ,  aan het  behouden van werk?  In 
ar t ike l  14 i s  sprake van een t ra jectp lan .  Is  het  de bedoel ing dat  er  ook sprake  za l  z i jn  van een 
eva luat ie  van een derge l i jk  p lan? Hoe staat  het  dan met  contro le  op na lev ing van hetgeen in 
dat  plan gezamenl i jk  is  a fgesproken? Er  za l  toch n ie t  gesproken kunnen worden van een open 
e inde? Ook in  deze teksten staan veel  taa l  - ,  knip –  en andere  fouten.  Het  zou goed z i jn  a lvo-
rens  ie ts  te  versturen,  de teksten goed te  controleren.  Het  ontbreken van een art ike l ,  maar  
ook een verwi jz ing b i jvoorbee ld  in  ar t ike l  13 (van de beschr i jv ing)  naar  een ar t ike l  16 ,  terwi j l  
dat  ar t ike l  14 moet  z i jn .  Ten aanzien van de Verordening Wet  Inburger ing 2010 verneemt 
D66 graag  wat  prec ies  het  ondersche id i s  tussen inburger ingspl icht ig  en inburger ingbehoeft ig .  
Hoe wordt  de ondersche iden behandel ing van deze twee ca tegor ieën verantwoord? Het  ver -
schi l  in  behandel ing is  a l  dan n ie t  terug te  v inden in de  a l  dan n iet  aanwezige  terugbeta l ings-
verpl icht ing .   
 
Mevrouw  S loot ,  namens GVH, merkt  op,  zoa ls  a l  eerder  expl ic ie t  aangegeven,  dat  er  te  vaak 
tevee l  k le ine fout jes  voor  komen in de s tukken.  Dat  kost  i edereen tevee l  t i jd  en dus ge ld .  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  de  werkbemidde laar  i s  aangekondigd ,  hoe was 
de integrat ie  tot  werk in  het  ver leden gerege ld?  Wat leverde  het  op en wat  gaat  het  opleveren 
a ls  er  met  een werkbemidde laar  wordt  gewerkt?  Kri jg t  de  werkbemidde laar  een concrete  doel -
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s te l l ing  mee en b innen we lke kaders  werkt  deze  werkbemidde laar?  Wat  kunnen mensen,  d ie  
z i t ten te  wachten op werk,  doen voor de  samenlev ing? Er wordt  gesproken over  part ic ipat ie -
p laatsen,  maar  is  het  ook n ie t  zo dat  mensen verpl icht  kunnen worden? Op welke  wi jze  zou 
dat  in  deze Verordening opgenomen kunnen worden?   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  leest  u i t  de  Wet  inburger ing  dat  het  puur ind i-
v iduee l  ger icht  i s .  Er  wordt  aan mensen d ie  nog geen Neder lands  spreken en n iet  gewend z i jn 
om plannen te  maken gevraagd om een inburger ingplan te  maken.  Hoe wordt  dat  u i tgevoerd?  
De rege ls  z i jn  rede l i jk  object ief ,  maar  in  de u i tvoer ing z i t  een subject ief  e lement .  De Wmo-
raad heef t  daar  ie ts  over  gezegd.  Hoe wordt  dat  rede l i jk  object ie f  gehanteerd?  Wordt  er  ge-
dacht  aan groepsbi jeenkomsten,  zoa ls  in  het  ver leden p laatsvonden? Dat  heef t  behoor l i jk  
b i jgedragen aan de re- integrat ie  naar  werk en vr i jwi l l igerswerk .   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  moet  het  antwoord over  het  onbrekende ar t ike l  10 
schuld ig  bl i jven.  De wethouder  maakt  z i jn excuses  voor  de taa l  –en verwi jz ingsfouten.  Dat  i s  
erg  s lord ig  en de wethouder  zegt  toe daar  extra  op te  gaan let ten.  Het  i s  a l  ja ren gebruik  in  
vee l  gemeenten,  dat  mensen die  een u i tker ing  kr i jgen ook v ia  een premie gest imuleerd wor-
den om betaa ld  werk te  kr i jgen.  Dat  wordt  ook gest imuleerd  v ia  bekost ig ing van schol ing etc .  
Al lemaal  met  de bedoel ing de  mensen weer  aan de s lag  te  kr i jgen.  Of dat  e ffect ie f  i s ,  i s  op 
z ich een goede vraag ,  maar  las t ig  te  beoorde len.  Het  i s  een inst rument dat  a l  hee l  l ang ge-
bru ikt  wordt  en wordt  betaa ld  u i t  de  zogenaamde W-gelden (de ge lden vanui t  het  Ri jk  om 
mensen te  la ten re- integreren) .  De wethouder  denkt  erover  om toch nog eens  goed naar  de  
effect iv i te i t  ervan te  gaan k i jken.  De gemeente  beschikt  over  vee l  ins trumenten om mensen 
aan de s lag  te  kr i jgen.  De vraag  kan worden geste ld of  a l  d ie  instrumenten even effect ie f  z i jn .  
Er  i s  een extra  inst rument ,  de  werkbemidde laar ,  toegevoegd.  De wethouder  heeft  er  ver trou-
wen in dat  dat  een zeer  effect ie f  inst rument  i s .  De werkbemidde laar  gaat  echt  op pad met  een 
bestand aan mensen,  waarvan h i j  weet  wat  ze  kunnen en wat  hun beperkingen z i jn .  Hi j  zoekt  
daadwerke l i jk  banen,  n ie t  a l leen betaa ld ,  maar  ook in de vr i jwi l l igerssfeer .  De ambit ie  i s ,  
zoa ls  in de  begrot ing aangegeven,  om van 180 naar  150 terug te  gaan.  Dat  is  een taakste l l ing 
d ie  het  col lege  geprobeerd  heeft  te  kwant if iceren.  De heer  Valkema  vraagt  of  de  werkbemid-
de laar  a l le  inst rumenten,  waarvan de wethouder  zegt  dat  ze  n iet  a l lemaa l  even effect ie f  z i jn ,  
gaat  bunde len .  En a ls  een paraplufunct ie  r icht ing  markt  en degene  die  bemidde ld moet  wor-
den gaat  r ichten om te  zorgen dat  d ie  integrat ie  kan plaatsv inden? Wethouder Sie l ing  zegt  
dat  de  werkbemidde laar  op de hoogte  i s  van de aanwezige  ins trumenten.  Die  kan h i j  benutten 
om de gewenste  beweging te  kr i jgen.  Waarbi j  de  vraag kan worden geste ld of  d ie  gereed-
schapskist  met  a l  d ie  ins trumenten in  de toekomst  wat  smal ler  zou kunnen.   
Inburger ing i s  maatwerk,  we lke  persoon heb je  voor  je  en wat  moet  er  nog gebeuren om hem 
in te  la ten burgeren.  Hoe dat  te  object iveren is  las t ig ,  want  het  i s  maatwerk.  Er z i jn  doe ls te l -
l ingen verwoord d ie  je  wi l t  bere iken en daar  werk je  naar  toe .  Als  groepsbi jeenkomsten 
d ienstbaar  z i jn  aan het  te  beha len resu l taat ,  dan i s  dat  een goed inst rument om te  gebru iken.  
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Fennema ,  namens D66,  vraagt  of  het  t ra jectp lan een soort  open e inde verhaa l  i s ,  of  
wordt  er  echt  met  eva luat ie  en controle  gewerkt?   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, informeert  naar  de  verpl ichte  inzet  ten behoeve van de 
gemeenschap.   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  met  de  re - integrat ie  wordt  geprobeerd  om 
een aanta l  doe ls te l l ingen te  bere iken.  Er  wordt  n ie t  a l leen aan het  e ind,  maar  ook tussent i jds  
geëva lueerd in  hoeverre  de gemaakte  afspraken le iden tot  dat  doe l .  Daar  z i t  geen vr i jb l i j -
vendhe id  in ,  maar  dat  heeft  een verpl ichtend karakter .  Mensen d ie  een u i tker ing hebben wor-
den geacht  om a l le  inspanningen te  leveren om weer  in  hun e igen bestaan te  voorz ien.  Dat  i s  
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onderdee l  van de  Bi js tandswet .  Dat  i s  meteen een antwoord op de vraag  van de  heer  Va lkema 
of  er  een verp l ichtend karakter  aan z i t .  Het  i s  n ie t  vr i jb l i jvend,  er  kan een verpl ichtend ka-
rakter  aan z i t ten a ls  het  ger icht  is  op de re- integrat ie .  Als  vr i jwi l l igerswerk of  ander  nog n iet  
betaa ld  werk een opstap i s  r icht ing betaa ld  werk,  dan is  dat  nie t  vr i jb l i jvend.  Dat  wordt  van-
u i t  de  u i tker ings instant ie  nadrukkel i jk  b i j  d ie  persoon neerge legd.  De Bi js tandswet  gaat  er  
vanui t  dat  mensen ze l f  a l les  in  het  werk ste l len om van de u i tker ing af  te  komen.  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de Verordeningen Wwb,  WI,  IOAW en IOAZ a ls  bespreekstuk 
op de agenda van raadsvergader ing worden geplaats t .  
 
Het  voorz i t t e r s chap  word t  voor  d e  ag endapunt en  10,  11 ,12 en  13 ove r g enomen  doo r  d e  v i c e v oo rz i t t e r ,  d e  
h e e r  Prenge r .   
10.  Belast ingverordeningen 2011 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  b i j  de  begrot ingsbehande l ing een aanta l  
bes lu i ten i s  genomen,  waaronder  het  n ie t  in rekening brengen van € 40,00 voor  een eers te  
vergunning voor  de schi l s t raten.  De voor l iggende stukken z i jn  a l  door  het  co l lege  vastgeste ld  
vóór  de raad dat  bes lu i t  heeft  genomen en dat  is  h ier  nog n ie t  in verwerkt .  De wethouder  
s te l t  voor om het  voorste l  op dat  onderdee l  aan te  passen voor de behande l ing  in  de raad .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  op pag ina 3  €  40,00 s taat  vermeld  en dat  i s  
inderdaad in  de  begrot ingsvergader ing aan de  orde geweest .  Volgens de  heer  Valkema strekt  
het  amendement  zo breed dat  het  a l le  tar ieven betref t  en niet  a l leen dat  van € 40,000.  (z ie  
tar ieventabel ) .  Onderdee l  I  i s  oud en onderdee l  II  n ieuw be le id .  Het  amendement van de 
begrot ing spi t s te  z ich toe op de  € 40,00 van de  sch i l s t raten,  omdat  dat  het  e lement  wast  zo-
a ls  in de begrot ing opgeschreven en strekt  z ich naar  mening van het  CDA uit  tot  onderdee l  
I I ,  want  het  g ing over  n ieuw be le id .  Eerst  zou er  n ieuw parkeerbe le id komen,  a lvorens zou 
worden ingestemd met  n ieuwe tar ieven daarvoor .  Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  vraagt  
of  de heer  Va lkema ook de verhoging van € 0 ,40 naar  €  0 ,50 bedoeld .  De heer   
Valkema  zegt  dat  d ie  verhogingen n iet  worden bedoe ld ,  d ie  s taan namel i jk  onder  onderdee l  I .   
Wethouder Siel ing  zegt  dat  het  b i j  onderdee l  II  speci f iek over  punt  2 .3  gaat .  Dat  i s  het  punt  
dat  nog wordt  voorgeste ld ,  waarvan de raad  heeft  gezegd dat  n iet  te  gaan doen.  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  heef t  meegestemd met  het  voorste l  om geen € 40,00 
te  vragen aan mensen die  a l  een vergunning hebben.  Het  g ing n iet  over  ontheff ingen.  
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  i s  van mening dat  2 .4  en 2 .5 b i j  2 .3  horen,  want  het  
gaat  om de ext ra  schi jven.  De heer  Terpstra ,  namens de  VVD, s te l t  voor dat  de  wethouder  
een en ander  op papier  verhe lderd.  Wethouder Siel ing  zegt  dat  toe .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, leest  voor  dat  in  b i j lage 1 ,  toe l icht ing  aanpass ing OZB-
tar ieven 2011:  “Bi j  d e  b e r eken ing  ……..Na ca l cu la to r i s ch  b l i jk t  d i t  ( g e s choond voor  d e  a r eaa l on tw ik-
ke l ing )  –  0 ,8% t e  z i j n” .  Wat  betekent  ‘geschoond voor de  areaa lontwikke l ing ’?  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  of  a l l e  genoemde onderde len b i j  de  tar ieventabe l  
onderdee l  II  n ieuw z i jn ten opzichte  van 2010? In de stukken van vor ig  jaar  kon het  CDA 
onderdee l  II  n ie t  terugvinden.  Dus di t  onderdee l  i s  n iet  a ls  zodanig vastgeste ld .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  dee l t  de heer  Va lkema u i t  e igen ervar ing mede dat  2 .4 en 
2 .5 ook di t  jaar  bestaan,  omdat  z i j  ze l f  zo’n pas  heeft  gehaa ld voor € 13,50 .  D66 wi l  graag  
dat  het  co l lege  op de gemeente l i jke  pag ina  in het  Harener  Weekblad de bewoners  u i t legt  hoe  
de OZB verhoging werkt .  De burgers  hebben echt  de  ne ig ing  te  denken d i t  jaar  een s tuk 
minder  te  gaan beta len ,  omdat  de huizen minder  waard z i jn  geworden.  Dat  het  tar ief  dan 
omhoog gaat  i s  b i j  n iemand bekend.  Ten aanzien van het  afva l  z iet  D66 l iever  dat  het  
vastrecht  naar  beneden gaat  en de mensen meer  per  k i lo gaan beta len,  zodat  de vervu i ler  echt  
betaa ld .   
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Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, wi l  graag  dat  het  amendement dat  aangenomen is  t i j -
dens  de a lgemene beschouwingen en dat  volgens de  PvdA a l leen om de  € 40,00 van de ver-
gunning,  wordt  verwerkt .  
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  legt  u i t  dat  areaa l  te  maken heeft  met  de u i tbre id ing 
van het  grondgebied,  het  aanta l  woningen.  Los daarvan bestaa t  een voor – en een naca lcula -
t ie .  Na af loop van het  jaar  wordt  de  werke l i jke  afwi jk ing  ten opzichte  van wat  voor  geca lcu-
leerd i s  bekeken.  Voor  2011 betekent  dat ,  los  van het  aanta l  woningen,  een b i j s te l l ing  van 
0 ,8%. De wethouder  zegt  toe  dat  op de gemeentepag ina wordt  u i tge legd hoe het  werkt  met  de  
OZB. Tot  s lot  neemt de wethouder  kennis  van de wens  van D66 om het  vastrecht  omlaag te  
brengen.  Tot  dusverre  is  h ier  nog geen meerderhe id voor in  de raad  gevonden.  
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  de  wethouder  het  antwoord over  ‘geschoond voor 
de areaa lontwikke l ing ’  mee wi l  nemen in de schr if te l i jke  beantwoording ,  omdat  het  n ie t  he-
lemaal  duide l i jk  i s .   
 
De voorzit ter  concludeert  dat  de  Belas t ingverordeningen 2011 a ls  bespreekstuk op de agenda 
van raadsvergader ing worden geplaats t .  
 
11 .  Brandbeve i l ig ingsverordening 2010 
De raad heef t  geen vragen of  opmerkingen over  de  Brandbeve i l ig ingsverordening.   
De voorzit ter  concludeer t  dat  de Brandbeve i l ig ingsverordening 2011 a ls  hamerstuk op de 
agenda van raadsvergader ing worden geplaats t .  
 
12 .  Raads informat iesysteem (RIS)  en webcast ing 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, noemt het  een interessant  exper iment .  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  s lu i t  z ich b i j  d ie  opmerking aan,  maar  heeft  nog 
een aanta l  vragen.  Enig googlen leverde noga l  wat  informat ie  op over  deze ontwikke l ing .  Is  
het  ju is t  dat  a ls  wordt  overgegaan naar  b i jvoorbee ld v ideovers laggeving dat  de notulen 
s lechts  bes taan u i t  een bes lu i tenl i j s t?  Is  het  zo dat  het  opzoeken van thema’s  s terk afhanke-
l i jk  i s  van de notu len?  Anders  kunnen burgers  en raads leden de zaak moei l i jk  doorzoeken.  
Hoe wordt  dat  gerea l i seerd .  GroenLinks wi l  graag  dat  het  eff ic iënt  inger icht  wordt ,  zodat  
zowel  op datum a ls  thema kan worden gezocht .  Wordt  a l s  gekozen wordt  voor een audio-
v isuee l  sys teem ook per  persoon nazoekbaar  wat  er  a l lemaa l  gezegd is?  De kosten van RIS 
z i jn  opgenomen in het  vor ige bes lu i t ,  z i jn de beheerskosten daarb i j  inbegrepen? De notul i s t  
kan verva l len ,  z i jn  de kosten voor  het  opste l len van de bes lu i ten l i j s t  opgenomen? Een goede 
samenwerking tussen de leden van de raad  is  be langr i jk  voor het  goed funct ioneren van d i t  
systeem. Wat  gaat  de  raad daaraan doen? Zi jn daar  voorste l len voor  b i j  de  commiss ie  d ie  
b i jvoorbee ld het  programma van e isen heef t  opgeste ld?  Wat  i s  de betekenis  van een en ander  
voor  HarenFM als  h ier toe wordt  overgegaan? 
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, zegt  dat  het  s tuk spreekt  over  het  toeganke l i jk  maken voor 
raads leden,  burgers  en andere be langste l lenden,  maar  n iet  of  het  voor raads leden ook een 
voordeel  zou z i jn over  te  gaan tot  het  RIS.  Wel  voor  burgers ,  bestuurders  en medewerkers ,  
maar  voor de  raads leden ze l f  zouden er  geen voorde len z i jn .  Dat  l i jk t  het  CDA stug,  er  moet  
toch voor  de  raad ook een voordee l  in  z i t ten.  In het  s tuk s taat  dat  na invoer ing van het  RIS 
na ver loop van t i jd  de  papieren aanlever ing van de raadss tukken,  n iet  de  notu len,  af  te  gaan 
schaffen.  Er s taat  n iet  hoe de  raad z ich dan kan voorbee lden en hoe de  raad dan vergadert .  
Als  er  dan geen papieren stukken voor l iggen,  wat  heeft  de  raad  dan we l  voor z ich om goed te  
kunnen spreken en voorbere iden in de raad?  
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De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  z ie t  d i t  ook a l s  een kans  om a ls  indiv iduee l  
raads l id  de aange leverde s tukken te  kunnen corr igeren op taa l fouten en kle ine onvolkomen-
heden,  maar  dat  zou er  toe le iden dat  iedereen met  een ander  s tuk kwam te  z i t ten.  Uiteraard 
worden s tukkien in  PDF aange leverd en het  i s  natuur l i jk  n ie t  wense l i jk  om daar in te  wi jz igen.  
De heer  Berends  kan z ich ,  ondanks z i jn  handigheid met  computers ,  n ie t  voorste l len dat  a l le  
raads leden met  een laptop z i t ten en aantekeningen maken.  
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, z ie t  het  a ls  een kans .  Het  is  goed a ls  d i t  u i te inde l i jk  wordt  
ingevoerd.  Wel  vraagt  GVH aandacht  voor het  fe i t  dat  er  b i j  implementat ie  van nieuwigheden 
het  gevaar  van k inderz iektes  i s .  Hoe wordt  dat  opgevangen?  Eerst  para l le l  het  oude systeem 
ook hanteren en a ls  het  opt imaal  funct ioneert  wi jz igen?  Wat  brengt  dat  dan voor extra  kosten 
met  z ich mee.  Is  er  rekening gehouden a ls  er  de eerste  maanden para l le l  het  oude  systeem 
wordt  gehanteerd ,  er  dan n iet  d irect  op de notu l i s t  wordt  bezu inigd? Wat  a ls  het  systeem 
crasht?  Hoe wordt  dat  opgevangen?  
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  z ie t  d i t  ook a ls  een kans ,  waar  de  raad we l iswaar  aan za l  
moeten wennen.  Het  tabe l le t je  op pag ina  4  laat  we in ig  verschi l  tussen audio-  of  v ideowebcas-
t ing z ien.  Wat i s  de pr i js  voor een extra  webcast ing ,  b i j  aud io –  of  v ideocast ing?  Voor wat  
betref t  het  programma van e isen een aanta l  vragen.  Is  er  gedacht  aan de  grote  le t ter  moge-
l i jkhe id of  het  gesproken woord voor  de  gebruikers  d ie  n ie t  goed z iend z i jn?  Is  er  b i j  de  im-
plementat ie  contact  met  co l lega-gemeentes  d ie  a l  zover  z i jn ,  om van hun ervar ingen te  le ren 
en n ie t  in deze lfde  va lkui len te  va l len?  Een type RIS b l i jk t  in een aanta l  oml iggende gemeen-
tes  te  worden gebruikt .  D66 zou het  een goede toevoeging  v inden a ls  er  in  de presenta t ie  van 
de s tukken die  worden opgenomen,  ge l inkt  wordt  naar  bet rouwbare informat ieve s i tes ,  waar  
informat ie  over  het  betreffende onderwerp te  v inden is .  De ambtenaar  d ie  het  s tuk schr i j f t ,  
in  de mater ie  z i t  en deskundig  i s  op dat  gebied zou d i t  soort  informat ie  mee kunnen la ten 
gaan.  De heer  Terpstra  vraagt  mevrouw Bachman wat  betrouwbare informat ie  i s  om te  l in-
ken aan een RIS.  De heer  Terpst ra  i s  daar  erg  tegen.  Iedereen kan z i jn e igen informat ie  v in-
den.  Een RIS bestaat  u i t  de  raads informat ie  d ie  off ic iee l  ter  beschikk ing  s taa t .   
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de  PvdA,  z ie t  d i t  ook a ls  een kans  naar  de  toekomst .  Het  l i jkt  
in  het  s tuk of  de raad  wordt  gevraagd te  k iezen tussen aud io – of  v ideonotu ler ing .  Van de  
ver tegenwoordiger  u i t  de  commiss ie  bestuur l i jke  vern ieuwing begreep de PvdA dat  zou wor-
den begonnen met  audionotu ler ing en la ter  v ideo.  Graag duide l i jkhe id of  er  nu gekozen d ient  
te  worden,  of  i s  e r  a l  een keuze  gemaakt?  Ten aanzien van de schr i f te l i jke  s tukken brengt  
mevrouw Toxopeus  in  her inner ing dat  b i j  de  a lgemene beschouwingen over  bezuin ig ingen op 
de e igen raadsondersteuning is  gesproken.  Daar  i s  gezegd niet  a l  in  het  komende jaar  geen 
schr i f te l i jke  s tukken meer  te  wi l len hebben.  Het  RIS i s  een extra  serv ice  mogel i jkhe id om 
vee l  meer  achter l iggende d ingen te  bek i jken.  De eers tkomende t i jd  graag gewoon schr i f te l i jke  
vergaders tukken.   
 
Mevrouw Lambeck ,  gr i f f ier ,  zegt  dat  er  we inig  verschi l  i s  tussen de s tukken d ie  nu op de  
webs i te  en straks  in het  RIS staan .  Er  z i jn vee l  voorde len met  betrekking tot  de werkwi jze  en 
de wi jze  waarop de informat ie  wordt  verkregen.  Iedere  gemeente d ient  na de raadsvergade-
r ing een bes lu i ten l i j s t  op te  maken en te  publ iceren,  dat  i s  wet te l i jk  bepaa ld .  De gr i f f ier  doet  
dat  voor het  “Harener  Weekblad”,  dus  dat  i s  copy/paste  en de bes lu i tenl i j s t  wordt  gewoon in 
het  systeem geplaats t .  Dat  le idt  n iet  tot  extra  werkzaamheden.  In het  RIS kunnen thema’s  
worden benoemd,  b i jvoorbee ld project  Meerweg,  Stat ionsgebied etc .  Daar in wordt  a l le  in-
format ie  d ie  over  dat  thema beschikbaar  is  opgenomen.  Daarmee wordt  ie ts  aangeboden wat  
burgers  vaak vragen,  een spec i f iek thema dat  hen raakt  kan eenvoudig nagezocht  worden.  De 
thema’s  z i jn  in  de  gesproken notulen niet  terug  te  v inden.  De fragmenten u i t  d ie  notu len 
kunnen wel  weer  in  dat  onderwerp geplaats t  worden.  Dus bes lu i ten van het  co l lege  en raad 
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en de  gesproken notu len kunnen b i j  een bepaa ld  thema worden geplaats t .  Er  kan op datum en 
in  d ie  z in ook op thema worden gezocht .  Audio –  en v ideonotu len z i jn  op personen,  datum,  
f ragment en agendapunt doorzoekbaar .  De beheerskosten van het  RIS z i jn opgenomen ten 
t i jde  van bes lu i tvorming in de  raad.  De raad heef t  b i j  de begrot ing bes loten om een n ieuwe 
webs i te  te  rea l i seren,  waar in een RIS wordt  opgenomen.  De beheerskosten va l len in pr inc ipe  
weg tegen het  notuleren.  Mevrouw Van Duinen  heeft  b i j  verschi l lende gemeentes  z i t ten 
googlen en z iet  dat  het  n iet  he lemaa l  b i jgewerkt  i s  omdat  het  b i jwerken vee l  t i jd  kost .  T i jd  i s  
ge ld ,  dus  het  beheren van het  sys teem kost  behoor l i jk  wat  t i jd ,  zoa ls  onder  andere b i j  Ty-
naar lo terug te  v inden is .  Mevrouw Lambeck  zegt  dat  er  geen groot  verschi l  i s .  Ook nu wor-
den de  s tukken opgemaakt .  Die  worden op de webs i te  geplaats t .  Dat  za l  dan ook gebeuren,  
maar  dan in  dat  sy s teem,  dat  i s  geen wezenl i jk  verschi l .  Het  notu leren gaat  s t raks middels  
een kast je  met  knopjes ,  b i j  e lk  agendapunt  wordt  op een knopje  gedrukt .  Dat  gaat  naar  de 
leveranc ier  en d ie  zorgt  dat  de notu len d irec t  per  punt  doorzoekbaar  op de webs i te  s taan.  
Daar  hoeft  de gr i f f ier  n iets  mee te  doen.  Wel  kan spec i f iek vert rouwel i jke  informat ie  voor de  
raad geplaats t  worden of  andersz ins ,  maar  dat  i s  n iet  hee l  vee l  werk en de gr i f f ier  z ie t  daar  
voora lsnog geen extra  kosten meegemoeid .  Het  werken met  het  RIS vergt  we l  meer  d isc ip l ine  
van de  raad.  Het  i s  aan de commiss ie  bestuur l i jke  vernieuwing om daarmee aan de  s lag  te  
gaan en om de vern ieuwingss lag  op termi jn te  maken.  HarenFM zendt  u i t  op de rad io .  Als  de 
raad dat  bes lu i t ,  zendt  de gemeente u i t  over  internet  l ive ,  dus het  i s  een en en,  of  de raad 
kan k iezen het  n ie t  te  doen.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  legt  u i t  dat  HarenFM via  de e ther   u i tzendt ,  
dat  b l i j f t  gewoon.  De gemeente  kan n ie t  v ia  de e ther  u i tzenden zonder  zendmacht ig ing .  Ha-
renFM kan gewoon v ia  de  e ther  b l i jven u i tzenden en heef t  daarnaast  ook een TV macht ig ing 
op de kabe l .  Het  zou dan we l l icht  mogel i jk  z i jn om een l ink te  maken en v ia  de te levis ie fre -
quent ie  van HarenFM uit  te  zenden.  Het  zou naast  e lkaar  kunnen bl i jven bestaan.  De kosten 
voor  de u i tzendingen z i jn  ook van de baan omdat  het  n ieuwe gemeentehuis  over  een zend-
mast  beschikt .  
 
De heer  Niezen  vraagt  hoe het  zoeken in de v ideonotulen werkt .  Is  het  zo a l s  er  op thema 
wordt  gezocht ,  en e lk  vergaderpunt  va l t  we l  onder  een thema,  dan binnen dat  thema een op-
somming te  z ien i s  van wat  in  we lke vergader ing i s  besproken? Als  dat  aangekl ikt  wordt  kr i jg  
je  dan dat  fragment  te  z ien waar in  dat  besproken wordt?  
 
Mevrouw Lambeck  antwoordt  bevest igend.  Het  i s  wel  goed om op te  merken dat  b i jvoor-
bee ld voor  be last ingen geen apart  thema wordt  gemaakt .  De thema- inde l ing i s  er  meer  opge-
r icht  om de grote  en ac tue le  projec ten te  noemen.  De heer  Niezen  vraagt  hoe  onderwerpen 
d ie  n iet  tot  een thema behoren gevonden kunnen worden? Mevrouw Lambeck  antwoordt  dat  
met  behulp van de  zoekmachine op vergader ing ,  dus  op datum kan worden gezocht  en omdat  
het  aan de  webs i te  gekoppe ld is  kan ook op de  websi te  worden gezocht .   
 
Burgemeester  Boumans  denkt  dat  de  n ieuwe webs i te  dusdanig  beter  i s  dan de  hu idige web-
s i te ,  dat  met  name de zoekfunct ie ,  een van de  grote  problemen van deze  webs i te ,  er  kwal i ta -
t ie f  op vooru it  moet .  Als  de webs i te  dat  n iet  zou brengen,  dan zou dat  zeer  te leurste l lend 
z i jn .  Mevrouw Van Duinen  vraagt  of  dat  betekent  dat  er  geen nieuwe software  meer  hoeft  
worden aangeschaft?  Burgemeester Boumans  gaat  e r  vanuit  dat  e r  dan een webs i te  i s  d ie  
aan de geste lde e isen voldoet .  Het  RIS,  dat  aan de  n ieuwe webs i te  i s  gekoppeld ,  zou daar  
goed mee moeten communiceren en een stuk adequater  z i jn  dan op het  moment .  De gemeente  
zou dan ook met  de  n ieuwe webs i te  forse  sprongen omhoog gaan op de l i j s t  van gemeentes .   
Mevrouw Lambeck  zegt  dat  in  het  s tuk ook voorde len voor  de raads leden genoemd z i jn .  De 
heer  Kooi  merkt  op dat  de  voorde len n ie t  zozeer  benoemd worden,  beha lve dat  wordt  u i tge-
sproken met  de  moderne t i jd  mee te  gaan.  Het  i s  de heer  Kooi  n iet  duide l i jk  wat  daar  nu het  
voordeel  van is .  Mevrouw Lambeck  zegt  dat  het  nu n ie t  moge l i jk  i s  om bepaalde  stukken 
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goed te  ordenen.  Bi j  de  agenda op de webs i te  s taat  aan de z i jkant  een lange  l i j s t  met  s tukken.  
Technisch gez ien kan daar  geen onderverdel ing  in  worden gemaakt  omdat  de ru imte daarvoor  
ontbreekt .  In  het  RIS kan dat  we l ,  er  kan sne l  op thema worden gezocht .  Over  notu len be-
s taa t  nooit  meer  verwarr ing over  wat  er  nu prec ies  i s  gezegd.  Met  aud io – en v ideo notule -
r ing z i jn notu len d irec t  beschikbaar .  Voor de fract iebesprek ingen en voorbere id ingen van de 
vergader ingen is  d i rect  informat ie  beschikbaar .  Het  i s  n ie t  de bedoe l ing d irect  over  te  gaan 
naar  d ig i ta l i ser ing .  Dat  i s  ie ts  wat  de raad  in  de toekomst  a ls  wens u i t  zou kunnen spreken.  
Hoe daar  concreet  mee om te  gaan d ient  te  z i jner  t i jd  te  worden bezien.  Een moge l i jkheid  i s  
om de  raad een vergoeding te  geven voor  pr inten,  pr intkosten en de  stukken ze l f  a lsnog pr in-
ten.  Dat  schee l t  intern vee l  uren,  kopieerwerk,  verzending etc .  Daar  zou een bespar ing  in 
gevonden kunnen worden.  Het  werk komt dan wel  b i j  de  raads leden ze l f  terecht .  Een keuze 
d ie  de  raad ze l f  d ient  te  maken.  Een andere  mogel i jkhe id  i s  laptops  op tafe l  of  Ipads .  Daar  
kunnen goed aantekeningen in gemaakt  worden.  Ipads z i jn nog n iet  van voldoende kwal i te i t ,  
Groningen werkt  daarmee en ondervindt  nog problemen.  De gr i f f ier  adviseert  om daar  nog 
niet  d irec t  mee te  gaan werken,  maar  af  te  wachten tot  er  een goed exemplaar  i s  om mee te  
gaan werken.  Ten aanz ien van k inderz iekten.  Er worden zaken vooraf  met  de leveranc ier  be-
sproken.  Er  i s  u i teraard  contact  met  andere  gemeentes ,  er  z i jn  gesprekken en bezoeken ge-
weest .  De u i tkomsten daarvan z i jn  meegenomen in het  advies  en in  het  programma van e isen.  
Er  i s  goed over leg  wie  wat  doet ,  er  wordt  goed u i teengezet  wie  we lke taken heeft .  Mevrouw 
Sloot  vraagt  of  dan in  eers te  instant ie ,  a ls  back-up,  daar  para l le l  aan op de oude manier  
wordt  gewerkt .  Mevrouw Lambeck  antwoordt  dat  dat  b i jvoorbee ld mogel i jk  is  met  de  notu-
len.  De raad kan ervoor  k iezen om nog een ha l f  jaar  mee te  la ten notu leren.  Daar  z i jn  we l  
ext ra  kosten aan verbonden en d ie  z i jn  n ie t  opgenomen in d i t  s tuk .  De notuleerkosten var ië -
ren enorm.  Dit  jaar  wordt  de € 4 .000,00 zeker  overschreden in  verband met  de lengte  van de 
vergader ingen.  De extra  kosten var iëren van €  2 .000,00 tot  € 8 .000,00 per  jaar .   
 
Burgemeester  Boumans  acht  het  onverstand ig om koud op 1 januar i  2011 over  te  schake len 
op audio – en v ideo notu ler ing .  Dat  zou ie ts  te r is icozoekend kunnen z i jn .  Als  wordt  bes lo-
ten tot  audio – en v ideo notu ler ing  zou het  misschien vers tandig  z i jn  om het  tot  de  zomer 
dubbelop te  doen.  Ook om te  ervaren hoe het  gaat ,  dan worden natuur l i jk  wel  ca .  €  2 .000 ,00 
ext ra  kosten gemaakt ,  maar  d ie  invester ing  zou we l l icht  verstand ig  z i jn  om een goede s tar t  te  
maken met  v ideo notu ler ing .  Het  vergt  we l  het  een en ander ,  n iet  a l leen technisch,  maar  ook 
van vergaderorde.  B i jvoorbee ld b i j  het  door e lkaar  praten,  daar  za l  de voorzi t ter ,  maar  een 
ieder  scherp op moeten z i jn ,  want  dat  i s  voor het  systeem nie t  zo p lez ier ig .  Het  komt a l le -
maal  wat  prec iezer .  Het  vergt  een paar  keer  doen om goed met  het  systeem te  kunnen werken.  
Het  is  wense l i jk  om dan aanvanke l i jk  dubbelop te  gaan.   
 
Mevrouw Lambeck  zegt  dat  GVH nog een goed punt  aankaart te ,  wat  a ls  de boe l  crasht .  Die  
vraag wordt  mee terug genomen naar  de  leverancier .  Wel  is  het  zo dat  de  leveranc ier  a l t i jd  
paraat  s taat  op de avonden en een bel le t je  geeft  a l s  het  systeem niet  aanstaat  of  het  n iet  goed 
gaat .  Er z i jn u i teraard back-ups .  Ten aanzien van het  f inanc iee l  overz icht  op pag ina 4 ,  een 
extra  webcast ing ,  houdt  e igenl i jk  gewoon een extra  u i tzending van een vergader ing in .  Er  
worden 25 vergader ingen per  jaar  ingepland.  De grote  le t ters  z i t ten gewoon op de webs i te  en 
het  gesproken woord ook.  De gr i f f ier  v indt  presenta t ie  van de s tukken met  l inks  las t ig .  Het  
i s  moei l i jk  om te  k iezen wat  wel  of  nie t  wordt  geplaats t .  Burgemeester Boumans  zegt  dat  er  
voors  en tegens  z i jn d ie  b i j  de u i twerk ing op een r i j t je  gezet  moeten worden.  Mevrouw Lam-
beck  vervolgt  dat  op pag ina  2  wordt  aangegeven waarvoor gekozen moet  worden.  De invul -
l ing van het  RIS en de wi jze  waarop de vers lag legging  van de vergader ing gaat  p laatsvinden.  
Dus ofwel  aud io of  op papier  of  v ideo.  Het  kan ook zo b l i jven a ls  het  i s  en we l  een RIS.  Dat  
z i jn  twee aparte  bes l i spunten.  Mevrouw Toxopeus  vraagt  wat  het  voorste l  i s  in  d i t  s tuk? De 
heer  Berends  zegt  dat  dat  het  probleem is  met  bes l i spunt  dr ie ,  daar  s taat  het  woord of  in .  
Het  woord of  hoort  n ie t  in  een bes lu i tpunt  thu is .  Burgemeester  Boumans  raadt  aan d irec t  
de  s lag  naar  v ideo notu ler ing te  maken a ls  da t  zo gemakkel i jk  wordt  gemaakt  met  de fac i l i te i -
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ten in het  n ieuwe gemeentehuis .  De raad d ient  z ich we l  op d i t  punt  u i t  te  spreken.  Mevrouw 
Lambeck  zegt  dat  het  adv ies  in ieder  geva l  i s  om over  te  gaan op d ig i ta le  vers lag legg ing.  
 
2 e  t e rmi jn  
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  of  het  s t raks  moge l i jk  i s  met  d ig i ta le  no-
tu ler ing met  de  laptop en WIFI in te  loggen in het  gemeentehuis?  Mevrouw Lambeck moet 
het  antwoord schuld ig  bl i jven en komt daarop terug .   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  merkt  op dat  er  maar  één vraag overbl i j f t  a l s  
h ier toe wordt  bes loten,  hoe  wordt  afsche id genomen van de notu l i s t .  De notu len zoa ls  me-
vrouw Rui js  d ie  conc ip ieer t  v indt  de heer  Berends geweld ig .   
 
Mevrouw Sloot  zegt  dat  h ier  vee l  t i jd ,  ge ld ,  energ ie  en nadenkwerk in wordt  gestoken.  GVH 
staat  h ier  pos i t ie f  tegenover  en gaat  graag d irect  over  op v ideo vers laggeving over .  Doe het  
dan in  een keer  goed,  op termi jn  za l  daar  a l leen maar b i j  te  winnen z i jn .  Mevrouw Sloot  i s  
we l  zeer  benieuwd naar  de afspraken zoa ls  d ie  met  de leveranc ier  z i jn gemaakt .  Als  er  k in-
derz iekten optreden,  of  ie t s  mis loopt ,  gaat  de gemeente  dan f inanc iee l  de mist  in of  ontvangt  
de gemeente ge ld terug en geeft  de leveranc ier  garant ie?  
De vicevoorzi t ter  zegt  dat  de vraag  re levant  i s ,  maar  s te l t  dat  daar  b i j  de  implementat ie  we l  
over  nagedacht  wordt .  Mevrouw Sloot  vraagt  het  met  name omdat  in het  ver leden vee l  gedoe 
is  geweest  met  websi tes  en leveranc iers .  De raads leden kr i jgen dat  te lkens te  lezen en te  ho-
ren.  De vraag  hoeft  nu ook nie t  te  worden beantwoord ,  maar  i s  we l  leg i t iem.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  de v ideo vers lag legg ing graag ondersteunt .  Als  
het  dan wordt  gedaan,  dan kan het  beste  echt  een s tap voorwaarts  worden gemaakt .   
 
De vicevoorzi t ter  conc ludeert  dat  de meerderheid van de raad vóór v ideo vers lag legg ing i s  
en het  Raads informat iesysteem en webcast ing a ls  hamerstuk op de agenda van raadsvergade-
r ing worden geplaats t ,  met  toevoeging van schr i f te l i jk  notu leren tot  aan de zomer en een 
eva luat iemoment .  Mevrouw Lambeck  meldt  dat  pas  van s tar t  wordt  gegaan,  ondanks bes lu i t  
name in  november ,  a ls  de  n ieuwe webs i te  gereed i s  en de verhuiz ing naar  het  n ieuwe gemeen-
tehuis  heef t  p laa tsgevonden,  want  daar  z i jn  de camera ’s .   
 
13 .  Slu i t ing  
De vicevoorzi t ter  s lu i t  de  vergader ing en dankt  de aanwezigen voor hun inbreng.  


